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příslušenství

Kde se vzala, tu se vzala v Kolovči 
vaše kartáčovna?

Kartáčovna vznikla v Kolovči v roce 
1891, kdy sdružil podnikatel Izák Hutter 
domácí kartáčovou výrobu, která před-
tím fungovala během zimy na každém 
statku, a založil zdejší manufakturu. 
K výrobě se tehdy pochopitelně vy-
užívaly především domácí materiály 
– koňské žíně, prasečí štětiny, kozí 
chlupy a podobně. V roce 1938 Hutter 

Kartáčky 
z Kolovče
Ing. JIří Fencl 

Každý slušně vychovaný 
střelec používá k čištění 
své zbraně některý z mnoha 
kartáčků a dalších čisticích 
pomůcek, málokterému se 
ale v této souvislosti vybaví 
pojem Kartáčovna Koloveč. 
Proto mi to nedalo, abych 
se do Kolovče nevypravil 
a nepoložil několik dotazů 
výkonnému řediteli  
Ing. Tomáši Rokoskému. 

utekl před němci, kteří pak manufaktu-
ru zkonfiskovali. Po válce ale kartáčov-
na zase fungovala, po roce 1948 jako 
jeden ze závodů Spojených kartáčoven 
Pelhřimov – SPOKAR. 

A jak jste se tu ocitl vy?
Můj otec, původně náměstek ředi-

tele SPOKAR, si po roce 1989 vypůjčil 
peníze od velké jihlavské stavební 
společnosti, zdejší kartáčovnu koupil 
a začal dál rozvíjet její výrobu. naší 

velkou výhodou je, že dnes dokáže-
me vyrobit bez problémů různě velké 
zakázky prakticky od počtu jednoho 
kartáče až třeba po 20 000 kusů. Z Číny 
pochopitelně jeden či dva kusy nikdo 
nedoveze, 100 000 kartáčů ale ano, 
ale při takových zakázkách se už po-
tkáváme s čínskými cenami... Klade 
to u nás přirozeně vysoké nároky na 
organizaci, protože zajistit třeba 30 

�� Koloveč leží zhruba na polovině 
cesty mezi Domažlicemi a Klatovy 

a na okraji obce se nachází výrobní 
závod Kartáčovny 

�� Výkonný ředitel společnosti  
Ing. Tomáš Rokoský

�� Souprava pro granáto-
met CZ 805 G1 (40x46 mm)




